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رئیس قوه قضاییه گفت: یکی از مسائلی که می تواند 
سبب کاهش اعتماد مردم به نظام بانکی شود، مقوله 
تغییر مداوم مقررات است؛ در مواردی فرد ارزی را 
دریافت می کند و نمی داند در آینده، نحوه محاسبه 

این ارز برای بازگرداندن آن، چگونه خواهد بود.
 آیین رونمایی از سامانه یکپارچه احکام قضایی )سیاق( با حضور 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در بانک مرکزی برگزار 
شد. با بهره گیری از سامانه سیاق، ابلاغ و اجرای احکام قضایی در 
شبکه بانکی به صورت برخط و لحظه ای انجام شده و متوسط 
اجرای حکم از ۲۰۰ روز به حداکثر ۴ دقیقه کاهش پیدا کرده است. 
محسنی اژه ای طی سخنانی در آیین رونمایی از سامانه یکپارچه 
احکام قضایی )سیاق(، اظهار کرد: امیدواریم که با عنایت خداوند 
متعال، در ایام بافضیلت ماه ذی الحجه توفیق پیدا کرده و به درجات 

بالای کمال فردی و اجتماعی دست پیدا کنیم.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به نقش و جایگاه ویژه بانک 
مرکزی در کشور اظهار کرد: بانک مرکزی در همه ادوار، از اهمیت 
و جایگاه ممتازی در کشــور برخوردار بوده که در برهه و شرایط 
کنونی، این اهمیت و جایگاه بسیار بیشتر از گذشته شده است. 
رئیس دستگاه قضا با اشاره به دو مرتبه اصلاح قانون بانک مرکزی 
در ســال های ۱۳۵۱ و ۱۳۶۲ گفت: اندک تغییرات و اصلاحات 
ایجاد شــده در قانون بانک مرکزی طی ۶۳ سال سپری شده از 
تاسیس این سازمان، می تواند دارای محاسن و معایبی باشد؛ از یک 
سو، اشِراف مردم و جامعه هدف نسبت به قانون بانک مرکزی و 
برنامه ریزی قبلی بر اساس آن، مهمترین مزیت اصلاحاتِ اندکِ 
این قانون طی ۶۳ سال گذشته است و از سوی دیگر، عدم ایجاد 
ساختارها و قوانین جدید، متناسب با پیشرفت زمان و تغییرات و 
تحولات و تطورات صورت گرفته، می تواند مهمترین عیب در این 

مقوله باشد.
محســنی اژه ای با اشاره به ارتباطات وثیقی که میان عملکرد 
بانک مرکزی با بسیاری از مسائل کشور وجود دارد، بر ضرورت 
معرفی اهداف، سیاســت ها و ماموریت هــای بانک مرکزی به 
جامعه، دستگاه های مختلف کشــور و به ویژه یکایک مدیران 
و کارکنان بانک ها تاکید کرد و گفت: بانک مرکزی با توجه به 
اهداف و ماموریت هایی که در قانون برای آن ذکر شــده، علاوه 
بر تاثیرگذاری بــالا در عرصه های اقتصادی، پولی و اعتباری و 
مبادلات تجاری و بین المللی، می تواند با عملکرد صحیح خود، در 

حوزه های سیاسی، فرهنگی و اجتماعی کشور نیز نقش تاثیرگذاری 
را ایفا کند.

محســنی اژه ای با بیان اینکه ســرمایه اصلــی نظام و همه 
بخش های آن از جمله سیستم بانکی، اعتماد مردم است گفت: 
باید در هر بخش و دستگاهی که عهده دار مسئولیت آن هستیم، 
روش ها و سازوکارهای جلب اعتماد مردم را افزایش و ارتقاء دهیم؛ 
در این راستا اگر لازم است قوانین و مقررات را اصلاح کنیم یا در 
دستورالعمل ها و رویه ها و نحوه اجرا بازنگری داشته باشیم. رئیس 
قوه قضاییه در ادامه با تبیین و تشریح سازوکارهای افزایش اعتماد 
عمومی به نظام بانکی، اظهار داشــت: بانک ها باید این گزاره را 
که »امانت دار خوبی برای سرمایه ها و دارایی های مردم هستند« 
تقویت گردانند و از اطلاعات مرتبط با حریم خصوصی مردم و 
ســپرده گذاران به نحو احسن، حفاظت و حراست کنند و اهتمام 
داشته باشند که قراردادهای منعقده با مردم و سرمایه گذاران در 

نهایت استحکام و وثاقت باشد. 
رئیس دستگاه قضا در راستای مقوله افزایش اعتماد مردم، به 
موضوعی مرتبط با قوه قضاییه در دهه ۷۰ اشاره کرد و گفت: در 
مقطعی در دهه ۷۰ که قوه قضاییه دارای »حساب ارزی امانی« 
نبود ما اصرار کردیم تا آن دسته از ارزهای متعلق به متهمان که 
توقیف می شود، تا زمان تعیین تکلیفِ پرونده ی متهم، در حسابی 

واریز شود تا درصورت تبرئه او، ارزِ توقیف شده، عودت داده شود؛ 
اما بعد از مدتی اعلام شــد که مابه ازای ریالی این ارز، آن هم به 
مقداری که بانک مرکزی اعلام می کند، به فرد عودت داده شود؛ 
همین امر سبب شد که مردم از ان زمان تا کنون دیگر ارزی ارائه 

و ایفاد نمی کنند. 
به گزارش ایسنا،محسنی اژه ای تصریح کرد: یکی از مسائلی 
که می تواند سبب کاهش اعتماد مردم به نظام بانکی شود، مقوله 
تغییر مداوم مقررات است؛ در مواردی فرد ارزی را دریافت می کند 
و نمی داند در آینده، نحوه محاســبه این ارز برای بازگرداندن آن، 
چگونه خواهد بود. محسنی اژه ای با اشاره به »اهتمام قوه قضاییه 
در مقابله با هرگونه فســاد« گفت: باید سازوکارها و فرآیندهای 
مبارزه و مقابله با جرائم حوزه بانکی بگونه ای باشــد که در عین 
احقاق حق ذی حقان و خشکاندن ریشه فساد، خدشه ای به اعتماد 
مردم به نظام بانکی وارد نشود؛ در سال های مختلف بارها گفته 
می شد که این مقدار اختلاس در فلان بانک صورت گرفت؛ این 
قبیل مسائل و خبرها از اعتبار نظام بانکی می کاهید و به اعتماد 
مردم ضربه می زد؛ باید چگونه تدبیر کنیم که این قبیل مسائل 
کمتر رخ دهد و چنانچه فســادی به وقوع پیوست، به گونه ای 

برخورد شود که آسیب های جانبی، حادث نشود؟ 
رئیــس قوه قضاییه در ادامه با تبیین و تشــریح مفاد مختلف 

»قانــون پولی و بانکی« تصریح کرد: بانک مرکزی از اختیارات 
و ظرفیت های مطلوبی در جهت نظارت بر نظام بانکی، اصلاح 
رویه ها، پیشگیری از تخلفات و حفظ ارزش پول ملی برخوردار 
است؛ لذا ضروری است از حداکثر این ظرفیت ها و اختیارات قانونی 
بهره بگیرد و به این مهم نیز در شرایط تحریمی و ویژه، عنایت 
مضاعف داشته باشد.محسنی اژه ای در ادامه، به مسئولان بانک 
مرکزی پیشنهاد کرد تا تمامی قوانین و ضوابط لازم الاجرای حوزه 
بانکــی را به صورت موجز تدوین کننــد و آن را برای مطالعه و 

افزایش آگاهی های حقوقی در اختیار همگان قرار دهند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به مقوله مهم نظارت بانک مرکزی 
بر بانک ها گفت: مقوله نظارت بانک مرکزی بر زیرمجموعه خود 
و همچنین سایر بانک ها، از جمله مقولات بسیار مهم در راستای 
کاهش تخلفات و جرایم حوزه بانکی است؛ متولیان و نخبگان امر 
باید در همین راستا بررسی و تفحص به عمل آورند که چگونه 
سازوکارهای نظارتی بانک مرکزی تقویت گردد؛ برای نمونه، اگر 
احیانا تخلفی در سیستم بانکی به وقوع پیوست، چگونه برخورد 
صورت گیرد که نه به امور بانکی مردم لطمه وارد آید و نه به اهداف 
بانک؟ تعداد بانک های خصوصی چه میزان باشد؟ آیا مطلوب آن 
است که میزان اختیارات و شعب بانک ها افزایش یابد یا کاهش؟ 

محســنی اژه ای تصریح کرد: یکی از مقولاتی که بر اعتماد 
مردم نسبت به نظام بانکی می افزاید، اصلاح رویه ها و مقرره های 
بانکی دارای اشکال است؛ در این زمینه مطلوب آن است که به 
جای انحلال و لغو مجوزها، به سمت اصلاح رویه ها و مقرره ها 
برویم و چنانچه برای لغو مجوزی ضــرورت وجود دارد، در این 
راســتا هماهنگی های لازم را به عمل آوریم و کارمان را توأم با 

پیوست رسانه ای کنیم. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به اهمیت مقوله آسیب شناسی 
پیرامون نظام بانکی گفت: باید بررسی و تحقیق دقیق صورت گیرد 
که در مقاطع زمانی مختلف، چه میزان پرونده های قضایی مرتبط 
با نظام بانکی، مفتوح و در دست بررسی بود؛ باید علت ایجاد این 
پرونده های قضایی، بررسی و آسیب شناسی شود؛ باید مشخص 
شود فرجام رسیدگی ها در خصوص این پرونده ها به کجا رسید؟ 
در مقاطعی سروصداهایی ایجاد می شود و ذهن مردم مغشوش 
می شود؛ لذا آسیب شناسی ناظر بر پرونده های قضایی مرتبط با 
سیستم بانکی ضروری اســت؛ این آسیب شناسی می تواند به 
صورت مشترک توسط قوه قضاییه و بانک مرکزی صورت گیرد و 

در نتیجه آن، جلوی آسیب های بعدی گرفته شود و هزینه هایی که 
به اعتبار نظام بانکی وارد می آید کاهش پیدا کند. 

محســنی اژه ای در ادامه، با اشاره به موضوع تسهیلات بانکی 
گفت: نظارت بانک مرکزی بر نحوه ارائه تسهیلات بانکی ضروری 
است؛ در مقاطع و مواردی، بانک ها تسهیلات می دهند، سپس 
مردم را مقصر معرفی می کنند و بعضاً سروصداهایی ایجاد می شود 
و عده ای می گویند »فهرست بدهکاران و معوقات بانکی را از جیب 
درمــی آورم« اصولا چرا از ابتدا باید بدون دریافت تضامین لازم 
تسهیلات داده شود. البته در مواردی، بانک ها معتقدند که تکالیفی 
برای آن ها ایجاد می شود و این تکالیف، آن ها را از مسیر طبیعی 

اداره کردن بانک، خارج می سازد. 
رئیس دستگاه قضا با اشاره به اهمیت بهره گیری از فناوری های 
نویــن گفت: خروجی بهره گیــری از فناوری هــای نوین باید 
خدمت رسانی ارزان و توأم با کرامت برای مردم باشد و امور آن ها را 
تسهیل و تسریع کند؛ همچنین این فناوری های نوین می تواند در 

اصلاح رویه ها و جلوگیری از وقوع مفاسد، اثرگذار باشد.
رئیس قوه قضاییه ضمن اشاره به مقوله افزایش نقدینگی، یکی 
از ماموریت های بانک مرکزی را حفظ ارزش پول ملی دانست و 
گفــت: اتفاق نظر وجود دارد که یکی از علل افزایش نقدینگی، 
اضافه برداشت بانک ها از بانک مرکزی است؛ در اینجا این سوال 
مهم وجود دارد که چرا بانک مرکزی اجازه اضافه برداشت را به 
بانک ها می دهد؟ بانک مرکزی می تواند از این مسئله جلوگیری 
کند؛ چنانچه در این راستا نیاز به اصلاح قانون است، باید اقدامات 

مقتضی صورت گیرد.
رئیس قوه قضاییه در پایان با اشاره به مزایای سامانه یکپارچه 
احکام قضایی که امروز رونمایی شــد، گفت: من طی ســالیان 
متمادی در سِمت های مختلف قضایی از جمله بازپرسی، دادیاری، 
دادستانی و ... مسئولیت داشته و می دانم که مسائل و مباحثی از 
قبیل مسدودالحسابی و رفع مسدودالحسابی علاوه بر مردم، چه 
میزان برای دادگستری و خود بانک ها مشکل ایجاد می کرد؛ در 
مقطعی باید با یکایک بانک ها در راستای مسدودالحسابی یا رفع 
مسدودالحسابی افراد، مکاتبه صورت می گرفت. علی ایّحال اتفاق 
رخ داده در این عرصه که سبب ابلاغ و اجرای احکام قضایی در 
شبکه بانکی به صورت برخط و لحظه ای شده، اتفاق مبارکی است 
و ضرورت دارد این سامانه هرچه بیشتر ارتقاء یابد و در این راستا از 

حداکثر ظرفیت فناوری های نوین بهره گرفته شود. 

رییس قوه قضاییه:

تغییر مداوم مقررات می تواند سبب کاهش اعتماد مردم به نظام بانکی شود

رییسی در اجلاس شانگهای؛
نظم عادلانه بین المللی نیازمند حذف دلار است

رییس جمهور با بیان اینکه باور داریم همکاری اعضای سازمان شانگهای 
در حوزه های اقتصادی می تواند چشم اندازی روشن از نظم منطقه ای عادلانه، 
پیش چشم ملل جهان بگشاید، گفت: با اتکا به تجربه دهه های گذشته، اینک 
کاملا مشهود است که در کنار نظامی گری، آنچه بسترساز نظام سلطه غربی 
شده، سلطه دلار بوده است و لذا هرگونه تلاش برای شکل دهی به یک نظام 
عادلانه بین المللی، نیازمند حذف این ابزار سلطه در مناسبات درون  منطقه ای 

است.
به گزارش اقتصاد آنلاین، سید ابراهیم رئیسی ظهر دیروز سه شنبه، اولین بار به عنوان رئیس 
جمهور نهمین عضو اصلی ســازمان همکاری شانگهای، در بیست و سومین نشست سران 
این سازمان مهم منطقه ای، بزرگترین ظرفیت کشورهای عضو برای وحدت و صلح سازی را 
ظرفیت تمدنی آنها دانســت و اظهار داشت: اینک که این قاره کهن دوباره سربرآورده باید با 
تکیه بر اخلاق، معنویت، عدالت، عقلانیت و احترام به کرامت انسانی، بار دیگر تمدن ساز گردد. 
سازمان همکاری های شانگهای که نماد این »خانواده بزرگ تمدنی« است اکنون در جایگاهی 
ایستاده که می تواند، افق های جدیدی از همگرایی منطقه ای و همکاری های امنیت ساز را بنا نهد.

رئیس جمهور تاکید کرد: احترام به ارزش ها و مقدسات ملت ها یک اصل وحدت بخش است و 
هرگونه اهانت به ارزش ها به خصوص اهانت برخی کشــورهای اروپایی به قرآن کریم بیانگر 
سقوط اخلاقی و موجب نفرت پراکنی و گسترش ناامنی است که باید با نمایش وحدت ملل 

متمدن، با آن برخورد شود.

رئیس شورای شهر تهران عنوان کرد
 ورود مترو باس و تراموا به تهران 

فعلا در حد حرف است
چمران، رئیس شورای شهر تهران در حاشیه نشست دیروز شورا دوباره به 

موضوع ساخت تراموا و استفاده از متروباس در پایتخت اشاره کرد.
به گزارش بازار، مهدی چمران دیروز در حاشیه صد و شصتمین نشست شورای شهر تهران 
درباره ورود تراموا به پایتخت گفت: بحث تراموا چند سالی است که مطرح و مطالعات نیز انجام، 
اما عملیاتی نشده است.وی افزود: اگر ضروت آن تایید شود، این کار انجام می شود، اما هنوز شورا 
و شهرداری به تصمیم نهایی در این موضوع نرسیده است، ولی کارهای مطالعاتی صورت گرفته 
و پرونده باید به شورا بیاید.چمران به ورود مترو باس به تهران هم اشاره کرد و گفت: در خصوص 
ورود اتوبوس ۳ کابین صحبت هایی شده و قرار است خریداری شود، ولی هنوز نیامده است.این در 
حالیست که علیرضا زاکانی شهردار تهران دیروز دوشنبه در چهارمین نشست خبری با محوریت 
حوزه حمل و نقل عمومی از راه اندازی تراموا در تهران خبر داد و گفت: تمام مطالعات انجام شده 

و به احتمال زیاد، هفته آینده تفاهم نامه در این زمینه بسته می شود.
زاکانی با بیان اینکه تراموا در خط یک بی آرتی از ترمینال شرق تا میدان آزادی به طول ۱۸ 
کیلومتر راه اندازی می شود، گفت: احداث تراموا مقرون به صرفه و صلاح است و پیش بینی کرده 
ایم سالانه ۵۵ میلیون مسافر می توانند از طریق این خط جابجا شوند.شهردار تهران تأکید کرد: 
این تراموا ظرف مدت ۱۸ ماه ساخته می شود و به احتمال زیاد از سال جاری آغاز به کار می کند.
رئیس شــورای شهر پایتخت در ادامه صحبت های خود همچنین با بیان اینکه در نشست 
شورا، قائمی عضو شورای شهر تهران درباره برنامه هفتم و موضوعات شورا توضیحاتی ارائه 
می کند، تصریح کرد: در مجلس بررسی برنامه هفتم آغاز شده و ما هم باید مسائل مهم شوراها 
را مطرح کنیم که در برنامه هفتم گنجانده شود.وی افزود: امانی دیگر عضو شورا هم گزارشی 
از منطقه ۱۸ ارائه می کند و بررســی حسابرسی شورا )۱۴۰۰ و ۱۴۰۱( را داریم که به موقع در 

حال انجام می شود.

 انتظار مردم از دولت 
ساماندهی بازار گوشت قرمز و مرغ است

نماینده مردم شاهین شهر در مجلس، گفت: علی رغم اینکه ده ها هزار میلیارد 
تومان برای بهبود وضعیت و مناســب سازی قیمت اقلام، محصولات غذایی، 
گوشت قرمز، گوشت مرغ و نان صرف می شود شاهد هستیم که رضایت مندی در 

این بخش متناسب با صرف اعتبارات از محل بیت المال و خزانه کشور نیست .
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلسدر خصوص افزایش 
قیمت گوشــت قرمز و گوشــت مرغ در بازار، گفت: مردم از دولت سیزدهم و وزیر جدید جهاد 
کشاورزی با توجه به اینکه بخش اعظم مسائل کشور مربوط به امنیت غذایی و تامین غذای مردم 
است انتظار دارند که مسائل را ساماندهی و این اقلام ثبات قیمت پیدا کنند.این نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه چرا باید به صورت پیاپی شاهد تلاطم قیمت در بازار 
گوشت قرمز و گوشت مرغ باشیم، چرا نباید تصمیمات دقیق، جامع، مانع و حساب شده باشند، 
عنوان کرد: انتظار داریم آقای نیکبخت با برنامه ریزی درست به مسائل ورود کنند و این وضعیت 
نابسامان و وضعیت دور از انتظار را ساماندهی کنند.وی با اشاره به اینکه مردم در نامه ها، تلفن ها 
و مطالب حضور خود با نمایندگان از مسائل حوزه گوشت قرمز، گوشت مرغ و برخی اقلام دیگر 
گلایه مند هستند، افزود: علی رغم اینکه ده ها هزار میلیارد تومان برای بهبود وضعیت و مناسب 
سازی قیمت اقلام، محصولات غذایی، گوشت قرمز، گوشت مرغ و نان صرف می شود شاهد 
هستیم که رضایت مندی در این بخش متناسب با صرف اعتبارات از محل بیت المال و خزانه 
کشور نیست و مردم از این جهت نگران هستند.حاجی دلیگانی  در گفت وگو با خانه ملت، گفت: 
وزارت جهادکشاورزی در طول ماه های گذشته تا کنون ثبات مدیریت نداشته است، اکنون باید 
وزیر جهاد کشاورزی جدید قدم های مثبتی را بردارد و ما نیز در مجلس شورای اسلامی منتظر 

این اقدامات هستیم.

53 هزار تن گندم در گلستان ناپدید شد
دادستان مرکز استان گلستان از ناپدید شدن ۵۳ هزار تن گندم در ۲ کارخانه 

آرد خبر داد.
 محمود اسپانلو صبح دیروز در تشریح چرایی اعلام جرم دادستان مرکز استان گلستان برای دو 
کارخانه آرد پرداخت و گفت: با توجه به کسری ۵۳ هزار و ۲۰۰ تُن گندم در گلستان، رسیدگی 
به موضوع در دستور کار دادستان مرکز استان قرار گرفت.وی با بیان اینکه اداره غله این میزان 
آرد را به ۲ کارخانه استان گلستان به امانت برای نگهداری سپرده بود، ادامه داد: اما هم اکنون از 
گندم های امانتی در این کارخانه ها اثری نیست.دادستان مرکز استان گلستان با تأکید بر اینکه به 
یکی از این دو کارخانه ۵۰ هزار تُن گندم و به دیگری سه هزار و ۲۰۰ تُن گندم برای نگهداری 
به  امانت سپرده شده بود، خاطرنشان کرد: در همین راستا برای مالکان ۲ کارخانه آرد مذکور اعلام 
جرم شد.وی تصریح کرد: علاوه بر این افراد، برای تعدادی از کارکنان این کارخانه ها و همچنین 
تعدادی از کارمندان اداره غله و خدمات بازرگانی استان گلستان در دادسرای گرگان اعلام جرم شده 
است.اسپانلو با اشاره به اتهام این افراد، اضافه کرد: این پرونده با موضوع اخلال در نظام اقتصادی، 
تحصیل مال از طریق نامشروع و سهل انگاری منجر به تضییع بیت المال تشکیل شده و در حال 
رسیدگی است.به گزارش تجارت نیوز،وی با تأکید بر اینکه با توجه به اهمیت و حساسیت این 
موضوع، پرونده به صورت ویژه در دست بررسی و تکمیل تحقیقات است، خطاب به سودجویان و 
ایجادکنندگان اخلال در نظام اقتصادی کشور هشدار داد: دستگاه قضا در برخورد با هرگونه فساد، 
توجه به جناح ها، طیف ها و اینکه متهم با چه جایگاهی است توجه نمی کند و با قدرت و اقتدار در 
مسیر برخورد با فساد بر اساس قانون حرکت خواهد کرد.مشکلات حوزه آرد، نان و خبازی ها چند 
ماهی است که گریبان گیر استان گلستان شده و دستگاه قضا در کنار دیگر دستگاه های اجرایی 

در حال علت یابی این موضوع بسیار مهم که با سفره و معیشت مردم در ارتباط بوده، هستند.

ماجرای عیدی دولت برای عید غدیر چیست؟
برخی از رسانه ها از واریز یارانه عید غدیر خبر می دهند. اما آیا دولت برای عید 
غدیر قرار است یارانه جدیدی پرداخت کند و یا عیدی جدیدی در راه است؟

 پیگیری ها نشان می دهد که پرداخت یارانه عید غدیر صحت ندارد و تا این لحظه هیچ مقام 
مسئولی چنین خبری را اعلام نکرده است.ماجرای پرداخت یارانه و یا عیدی غدیر در سال گذشته 
هم خبرساز شده بود. اما سال گذشته هم دولت هیچ یارانه جدیدی پرداخت نکرد و امسال هم 
مانند سال گذشته قرار نیست یارانه جدیدی پرداخت شود.تنها یارانه ای که اکنون پرداخت می شود 
یارانه نقدی ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومان است که بیستم هر ماه به حساب سرپرستان خانوار واریز 
می شود. البته دولت سال گذشته و سال قبل از آن، دو یارانه مناسبتی هم برای مردم واریز کرد. 

اما بعید است که امسال دولت بخواهد چنین یارانه ای واریز کند.
ماجرای یارانه یک میلیون و 400 هزار تومانی چیست؟

تنها خبری که درباره واریز یارانه و کمک معیشــتی مطرح شــده مربوط به معاون توسعه 
مشارکت های مردمی کمیته امداد است که اعلام کرده با توجه به شرایط اقتصادی و هزینه های 
خانوار، معتقدیم سرانه دریافتی هر فرزند یتیم و محسنین باید حداقل به یک میلیون و ۴۰۰ هزار 
تومان برسد.این مقام مسئول اعلام کرده که پویش »به عشق علی« به منظور جذب حامیان 
طرح اکرام ایتام و محسنین همزمان با دهه امامت و ولایت برگزار می شود و یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار حامی در سراسر کشور، حمایت مادی و معنوی از فرزندان یتیم و محسنین را متعهد شده اند.

به گزارش تجارت نیوز،معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد اظهار کرد: سرانه ماهانه 
دریافتی ایتام از محل کمک های مردمی حدود ۸۵۰ هزار تومان است. آسوده خاطرنشان کرد: 
همچنین سرانه دریافتی فرزندان محسنین به ۴۵۰ هزار تومان در ماه رسیده است که با به دنبال 
افزایش این کمک ها از طریق جذب حامیان جدید هستیم.به عبارتی گویا قرار است طرحی برای 

حمایت از ایتام برگزار شود. اما جزئیات آن هنوز مشخص نیست.

اخبار کوتاه 

چشم خزانه به بازار بدهی
 وزارتخانه نفت 

پاسخگوی مازوت سوزی باشد
بورس و ایده های دولتِ کم درآمد و پرهزینه

عضو مجمع نمایندگان استان تهران با  تاکید بر اینکه سوخت نیروگاه های نزدیک کلانشهرها به 
ویژه پایتخت باید مورد بررسی قرار بگیرند تا با مازوت سوزی روبرو نباشیم، گفت: عدم تامین 
گاز توسط وزارت نفت باید رسیدگی شود تا این وزارتخانه در برابر کوتاهی که در مقابل تعهدات 
خود داشته پاسخگو باشد و مشخص شود این کمبود ناشی از سرمایه گذاری و توسعه میادین 

بوده یا دلایل دیگری داشته که امروز نیروگاه ها به مازوت سوزی روی آورده اند.
اقبال شاکری در مورد اینکه از ۱۶ نیروگاه کشور، ۱۴ نیروگاه مصرف مازوت دارند و باعث رشد آلودگی می شوند، 
گفت: مازوت معمولا سوخت جایگزین محسوب می شود و از میزان آلایندگی بالایی برخوردار است، مازوت سوزی  
برای نیروگاه هایی که در اطراف شــهرهای بزرگ به ویژه کلانشهر تهران قرار دارند، ممنوع است.نماینده تهران، 
شــمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس افزود: نیروگاه هایی مجاز به سوزاندن مازوت هستند که آلودگی 
برای ســاکنان آن منطقه ایجاد نکنند، البته به میزانی که نیاز و مشکل سوخت انرژی رفع شود.عضو کمیسیون 
عمران در مجلس با تاکید بر اینکه در دو حالت نیروگاه ها مجاز به مازوت سوزی هستند، اظهار داشت:  نخست در 
مرحله ای که با کمبود گاز مواجه هستیم یا اینکه این انرژی به میزان لازم به نیروگاه ها اختصاص داده نشده باشد، 
یعنی وزارت نفت نسبت به تعهدات خود در مقابل آنها به درستی عمل نمی کند، از طرفی باید این مسئله را در نظر 
بگیریم چرا نیروگاه هایی که اقدام به مازوت سوزی کرده اند در اطراف کلانشهرها قرار دارند؟شاکری با بیان اینکه 
بررسی کمبود انرژی و رشد آلودگی باید به صورت جدی مورد توجه قرار بگیرد، تصریح کرد:  اگر نیروگاهی سوخت 
مصرف نکند نمی تواند برق تولید کنند در این شرایط مشکل در کل گسترده تر خواهد بود و در کنار کمبود انرژی 
برق با مشکل آلودگی هم مواجه خواهیم بود، اینکه نیروگاه ها موظف به تولید برق هستند یک امر پذیرفتنی است 
اما مازوت سوزی قابل قبول نیست اما باید نیروگاه هایی که مجاز به مازوت سوزی به مدت زمان مشخص هستند 
تعیین شوند.عضو مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس در گفت و گو با خانه ملت ادامه داد: سوخت نیروگاه های 
نزدیک به کلانشهرها به ویژه پایتخت باید مورد بررسی قرار بگیرند تا با مازوت سوزی روبرو نباشیم، عدم تامین گاز 
توسط وزارت نفت باید رسیدگی شود تا این وزارتخانه در برابر کوتاهی که در مقابل تعهدات خود داشته پاسخگو باشد 
و مشخص شود این کمبود ناشی از سرمایه گذاری و توسعه میادین بوده یا دلایل دیگری داشته که امروز نیروگاه ها 
به مازوت سوزی روی آورده اند.شاکری در پایان خاطرنشان کرد: امروز تمام موارد عنوان شده از کمبود گاز گرفته تا 
مازوت سوزی نیروگاه ها و افزایش روزهای آلوده سال توسط کمیسیون اصل نودم مجلس مورد بررسی قرار گرفته و 
کوتاهی هر سازمان و وزارتخانه در اجرای قانون هوای پاک به صورت گزارش تکمیلی به قوه قضاییه ارجاع می شود.

دولت برنامه خود برای انتشار اوراق را کم کم باید اجرایی کند و احتمالا انحراف 
نقدینگی از بازار ســهام به بازار بدهی ایجاد می کند هرچند شرایط بازار ممکن 

است بدتر شود.
در سال جاری حدود ۱۷۰ هزار میلیارد تومان درآمد از محل انتشار اوراق در بودجه پیش بینی شده و 
با توجه به عدم تحقق درآمد دولت از محل صادرات نفت و ... دولت برنامه خود برای انتشار اوراق را 
کم کم باید اجرایی کند و این به معنای انحراف نقدینگی از بازار سهام به بازار بدهی خواهد بود، هرچند 
شرایط بازار به قدری خوب نیست که دولت بتواند سیاست های این بخش را اجرایی کند. در واقع دولت 
برای اینکه بتواند هزینه های پیش بینی شده در بودجه ۱۴۰۲ را محقق و همچنین اوراق سررسید شده 
را تسویه کند اقدام به انتشار اوراق می کند و با توجه به اینکه انتشار اوراق در سال جاری حدود ۱۷۰ هزار 
میلیارد تومان پیش بینی شده باید تقریبا ماهانه ۱۵ هزار میلیارد تومان اوراق منتشر کند تا فشار کمتری 
با بازار سرمایه وارد کند و از طرف منابع مورد نیاز خود را تامین کند، حال با توجه به اینکه در ماه های 
نخست سال اوراقی منتشر نشده به نظر می رسد دولت در ۹ ماه باقی مانده حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان 
اوراق منتشر کند که عدد قابل توجهی محسوب می شود، با این حال نسبت انتشار اوراق ناپیوسته تبعات 

کمتری برای انحراف نقدینگی از بازار سهام دارد.
افزایش انتشار اوراق برای بازار سهام موثر است

به تازگی مسئولان سازمان بورس و اوراق بهادار گزارش داده اند که در ماه های اخیر انتشار اوراق 
توسط شرکت ها برای تامین مالی افزایش یافته و این موضوع فارغ از انتشار اوراق توسط دولت روی 
جریان نقدینگی تاثیر گذاشته است، از طرف دیگر برنامه دولت برای انتشار ۱۷۰ هزار میلیارد تومان 
اوراق که در بودجه پیش بینی شده بر مبنای پیش بینی خوشبینانه تدوین شده و احتمالا بیشتر از این 
عدد اوراق منتشر شود که در این حالت اثرات آن بر بازار سرمایه تشدید می شود.مشاور وزیر اقتصاد در 
گفتگو با بازار با اشاره به اینکه انتشار اوراق از منابع پایدار و کم عوارض برای تامین بودجه محسوب می 
شود، گفت: از آنجایی که این نوع تامین مالی تاثیری بر رشد نقدینگی و پایه پولی ندارد تبعات تورمی 
برای اقتصاد ندارد و همین مسأله شرکت ها را از فشار تورمی در امان نگه می دارد، اما از نظر جریان 
نقدینگی در بازار سرمایه قطعا موثر خواهد بود و می تواند به کاهش ارزش معاملات بورس دامن بزند.
وحید شقاقی با بیان اینکه دولت مجبور به انتشار اوراق است، افزود: به همین دلیل بازار سرمایه باید 
نسبت به این مسأله آمادگی داشته باشد و شاید مهمترین اقدام دولت در راستای انتشار اوراق توزیع آن 

در طول سال است تا منجر به تغییر ناگهانی نقدینگی در بازار سرمایه نشود.
او با تاکید بر اینکه عملکرد بازار سرمایه تنها وابسته به وضعیت انتشار اوراق نیست، تصریح کرد: بازار 
سرمایه تابع عوامل مختلفی است که یکی از آن ها جریان نقدینگی بوده و مسائل کلان اقتصادی 
همچون وضعیت تورم، حاشیه سود شرکت ها و... می تواند در روند معاملات بسیار تاثیر گذار باشد به 

همین دلیل این فاکتور به تنهایی نمی تواند جهت بازار سرمایه را تعیین کند.
تاثیر انتشار اوراق بر عدم حمایت حقوقی ها از معاملات

وزیر اقتصاد و امور دارایی در روزهای اخیر موضوع انحراف جریان پول در بانک ها را مطرح کرده و 
همین مسأله هم می تواند در بازار سرمایه هم مصداق داشته باشد، برای نمونه برخی بانک ها منابع 
بیشتری برای خرید اوراق دولتی اختصاص می دهند و سهام این شرکت به این دلیل افت می کند زیرا 
حقوقی سهم از معاملات سهام حمایت نمی کند و با افت قابل توجه ارزش سهام به بهانه خرید اوراق 
فضا را برای خرید سهام از حقیقی های خرد فراهم می کند و این موضوع به زیان سهامداران خرد تمام 
می شود.یک کارشناس اقتصادی با اشاره به اینکه در حال حاضر دولت برای تامین بخشی از هزینه 
خود به انتشار اوراق نیاز دارد، افزود: هرچند در بهترین حالت دولت باید این اوراق را برای انجام پروژه 
های عمرانی هزینه کند، اما این اتفاق نمی افتد و می بینم که دولت برای تامین هزینه های جاری 
استفاده می کنند و همین مسئله در بلندمدت به بدهی بیشتر دولت منجر می شود، زیرا باید همین اوراق 
را در زمان سررسید با ۲۵ تا ۳۰ سود به مشتریان برگرداند در حالی که در کشورهای توسعه یافته این 
اوراق برای پروژه های زیرساختی بکار گرفته می شود و بعد پایان پروژه هزینه و سود اوراق از محل 
پروژه جبران می شود.علی اکبر نیکو اقبال با بیان اینکه انتشار اوراق باید برای سرمایه گذاران جذاب 
باشد، به همین دلیل با نرخ سود بالاتر عرضه می شوند، افزود: این مسأله منجر می شود تا بخشی از 
نقدینگی بازار سهام و همچنین سپرده های بانکی وارد این بخش شوند که اثرات آن می تواند افت 
ارزش معاملات بازار سهام و همچنین کاهش سپرده های بانکی باشد که تبعات آن بروز مشکلات 
سرمایه در گردش بانک ها هم خواهد بود.در هفته های اخیر بازار سرمایه همچنان به افت خود ادامه 
داده و با وجود وعده های مسئولان همچنان بورس نزولی بوده و به دلیل اینکه به فصل انتشار اوراق 
هم نزدیک شده ایم احتمال انحراف نقدینگی از بازار سهام به شدت تقویت شده و این موضوع به قدری 
چالش برانگیز شده که برخی معتقدند در صورتی که حجم انتشار اوراق خیلی زیاد باشد احتمالا سطح 

حمایت شاخص کل بورس عمل نخواهد کرد و اصلاح بورس عمیق تر خواهد شد.

عضویت دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان همکاری 
شانگهای  دیروز سه شــنبه در نشست مجازی سران این 

سازمان به ریاست هند رسما اعلام شد.
 دیروز ۱۳ تیر ماه و در بیســت و سومین نشست سران سازمان همکاری 

شــانگهای که به صورت مجازی و به ریاســت هند برگزار شد، عضویت 
جمهوری اسلامی ایران در این سازمان به صورت رسمی اعلام شد.

»نارندرا مودی« نخســت وزیر هند در سخنرانی افتتاحیه در این نشست 
از ایران به عنوان عضو جدید سازمان شانگهای یاد کرد و به ایران تبریک 

گفت. به گزارش بازار، نخســت وزیر هند در ادامه افزود: برای مردم ایران و 
سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور ایران آرزوی بهترین ها را دارم چرا که 
ایران دیگر به طور رسمی به عنوان عضو رسمی سازمان شانگهای پذیرفته 

می شود.

برافراشته  شدن پرچم ایران در مقابل دبیرخانه سازمان همکاری شانگهای در پکن

ایران رسما عضو سازمان همکاری شانگهای شد

علامت سئوال بزرگ بر سر پارلمان خصوصی
سلاح ورزی باز هم استعفا را تکذیب کرد؛ خاندوزی واکنش تکراری نشان داد

حتی نامه میرمحمد صادقی،  رئیس انجمن نظارت بر انتخابات اتاق ایران به وزیر صمت درباره 
انتخابات اتاق بازرگانی نیز نتوانست غائله را ختم کند و مهر پایانی بر جنجال پساانتخاباتی 

اتاق بازرگانی بگذارد.
حالا بیش از هر زمان دیگری اتاق بازرگانی ایران در کانون توجه قرار دارد. نتیجه انتخاباتی که در بیست و هشتمین 
روز خرداد ماه برگزار شــد، از همان ابتدا با واکنش تندی از سوی برخی رسانه های حامی دولت همراه بود. انتشار 
گزارش های متعدد در خصوص رد صلاحیت سلاح ورزی از سوی دستگاه های امنیتی و دادن صفت رییس غیرقانونی 

اتاق بازرگانی چیزی نبود که بتوان از کنار آن به سادگی عبور کرد .
اما این ایرنا بود که در پنجمین روز تیرماه خبر اســتعفای ســلاح ورزی را بر خروجی خود گذاشت و مدعی شد 
 براســاس پیگیری های انجام شده، سلاح ورزی از ریاست اتاق ایران کنار رفته است.پس از انتشار این خبر، حسین 
سلاح ورزی هم در گفتگو با رسانه ها خبر منتشره را تکذیب کرد و گفت که همچنان در محل کار خود حاضر 
است و کناره گیری نکرده است.او در توییتی به خبرگزاری رسمی کشور نیز کنایه زد و در صفحه شخصی خود نیز 
نوشت:    دوستان متعددی می گویند که ایرنا خبری زده با این مضمون که سلاح ورزی برکنار یا استعفا داده است. 
ضمن تکذیب موضوع به نظر میرسه یا خبرگزاری رسمی دولت هک شده، یا بازیچه افراد، شاید هم مثل دفعات 
نهایتا خبر را از خروجی خود حذف کند.ماجرا اما به اینجا ختم نشد و حجم اخبار منتشر شده علیه رییس جدید اتاق 

بازرگانی غیر قابل چشم پوشی بود.
تکذیب دوباره نامه ی استعفا

حالا اما در سیزدهمین روز تیرماه ایسنا با انتشار نامه ای دست نویس از حسین سلاح ورزی مدعی استعفای وی شد 
تا معلوم شود تلاش مخالفان برای راضی کردن سلاح ورزی به کناره گیری از این سمت و ختم غائله به این صورت 
ادامه دارد .در این نامه دست نویس که در خبرگزاری مذکور منتشر شده،از قول سلاح ورزی نوشته شده است:  به 
منظور فراهم کردن شرایط بهتر جهت فعالیت ها و ماموریت های اتاق بازرگانی، به عنوان خانه بخش خصوصی 
ایران، ترجیح اینجانب به این است که کناره گیری نمایم. لذا بدینوسیله مراتب استعفای خود را از ریاست اتاق بازرگانی 
ایران به محضر شما بزرگواران اعلام و تقدیم میدارم.در فاصله ای کوتاه اما سلاح ورزی مجددا دست به کار تکذیب 
شد و تاکید کرد:  اینجانب حسین سلاح ورزی از ریاست اتاق بازرگانی ایران کناره گیری نکرده و در مسئولیت محول 
شده از سوی هیات نمایندگان مشغول به خدمت هستم.وی تاکید کرد: برگ منتشر شده را فاقد اعتبار و آثار حقوقی 
می دانم و به فضل خداوند متعال روز یک شنبه حقایق پیرامون موضوع را خواهم گفت.بنا به این گزارش، پیش تر یکی 
از خبرگزاری ها متنی دست نویس را منتشر و عنوان کرده بود این متن، مربوط به استعفای حسین سلاح ورزی است.

دولت چه می گوید؟
شاید متناقض ترین واکنش در این میان از آن مقامات دولتی باشد . در حالی که خزانه دار اتاق بازرگانی تهران گفت: 

اگر انتخابات اتاق بازرگانی ایران در فضای غیرقانونی برگزار شده بود باید نماینده وزارت صمت و دبیر شورای عالی 
نظارت مانع از برگزاری آن می شد و وقتی منعی ایجاد نشد پس نتیجه می گیریم که انتخابات در فضای کاملا قانونی 

برگزار و هیات رییسه از سوی هیات نمایندگان اتاق برگزار شدند.
این در حالی است که علیرضا پیمان پاک،  قائم مقام وزیر در امور تجارت و تنظیم بازار که مسئولیت دبیری شورای 
عالی نظارت بر اتاق بازرگانی را عهده دار بود به ایرنا گفت: حسین سلاح ورزی که به عنوان رییس اتاق ایران انتخاب 

شد، پیش از برگزاری انتخابات رد صلاحیت شده بود.
»علیرضا پیمان پاک« هفتم تیرماه اظهار داشت: تاکنون سه جلسه شورای عالی نظارت با حضور دستگاه های امنیتی 
برگزار شده و گزارش تخلفات هم به کمیسیون اصل نود و با حضور وزیر صمت به کمیسیون اقتصادی مجلس داده 
شده است.وی افزود: در این انتخابات سلاح ورزی رد صلاحیت شده بود و پس از اعلام نظر رسمی وزارت اطلاعات 
توسط حراست صمت هیچ تاییدیه رسمی به شورای عالی و انجمن نظارت واصل نشد.پیمان پاک خاطرنشان کرد: 
روز انتخابات، سلاح ورزی با وجود تاکید نمایندگان دولت و نهاد نظارتی مبنی بر عدم امکان کاندیدا شدن به عنوان 
نامزد رئیس اتاق حضور پیدا کرده است.خاندوزی نیز واکنشی مبهم و تکراری به این ماجرا داشت. وزیر امور اقتصادی 

و دارایی در سخنانی تاکید کرد موضع دولت درباره انتخابات اتاق بازرگانی همان موضع نهادهای نظارتی است .
مجلس چه می گوید؟

قوه مقننه نیز در این حوزه با دو رویکرد روبروست. از یک سو امروز ۷۰ نماینده مجلس با امضای نامه ای خطاب 
به عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و تجارت از او خواستند تا با حمایت از بخش خصوصی در آغاز دوره جدید 
هیات رئیسه اتاق ایران، از هر گونه حاشیه سازی و مداخله غیرقانونی که نتیجه ای جز ضربه به تولید و اشتغال نخواهد 
داشت جلوگیری کند.در نامه نمایندگان مجلس به وزیر صمت تأکید شده: »طبق قانون اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران و آیین نامه اصلاح شده انتخابات این اتاق که در بهمن ماه سال گذشته به امضا و تایید شورای 
عالی نظارت به ریاست وزیر محترم وقت رسید، انتخابات هیات رئیسه اتاق ایران در روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۳/۲۸ 
با مشارکت بالای فعالان اقتصادی بخش خصوصی و با نظارت جامع و کامل انجمن نظارت بر انتخابات اتاق ایران 
و شورای عالی نظارت برگزار شده و اسناد صحت برگزاری این انتخابات نیز از سوی انجمن نظارت به شورای عالی 
ارسال شد.«نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در این نامه تصریح کردند: »با توجه به بند »د« ماده ۹۱ قانون 
سیاســت های کلی اصل ۴۴، اتاق ایران به عنوان مشاور سه قوه بوده و پارلمان بزرگ بخش خصوصی می تواند 
پیشــران اقتصاد کشور باشد و خصوصاً در شــرایط فعلی که مقام معظم رهبری سال ۱۴۰۲ را سال رشد تولید و 
مهار تورم نامگذاری نموده اند، تقویت جایگاه اتاق ایران با تمکین به نتیجه انتخابات و آرا هیات نمایندگان این اتاق، 
ضروری است.«این در حالی است که سی نفر از نمایندگان مجلس در آخرین روزهای خرداد در نامه ای به وزیر صمت 
خواستار ابطال این انتخابات شده بودند.در همین حال روزنامه سازندگی همان زمان نوشت:»طبق ماده ۵ آیین نامه 

انتخابات اتاق ایران و همین طور استفساریه شورای عالی نظارت، موضوع تأیید یا ابطال انتخابات هیات رئیسه اتاق 
ایران و یا رسیدگی به اعتراضات احتمالی این انتخابات بر عهده انجمن نظارت بر انتخابات اتاق است که فقط یک 
نفر از اعضای آن نماینده وزارت صمت است. این انجمن تا یکشنبه آینده )۴ تیر( فرصت دارد به موضوع اعتراضات 
احتمالی رسیدگی کرده و صحت یا ابطال انتخابات را طبق قانون به شورای عالی اعلام کند. بنابراین وزیر صمت 
نمی تواند مسئولیتی در این رابطه داشته باشد.«نکته مهم اینجاست که حسین میرمحمدصادقی، رئیس انجمن نظارت 
بر انتخابات اتاق ایران، در نامه ای به وزیر صمت، ادعاهای مربوط به تخلف در برگزاری انتخابات هیات نمایندگان و 
هیات رئیسه دوره دهم را با ارجاع به مواد قانونی و آئین نامه انتخابات رد کرد. در بخشی از این نامه، در پاسخ به ادعای 
عدم رعایت مقررات در صدور اعتبارنامه ها، اعلام شده است: انجمن نظارت بر انتخابات اتاق های سراسر کشور، همه 
اعتبارنامه های منتخبان را بر اساس مواد قانون پیش بینی شده، پس از اعلام نظر شورای عالی نظارت صادر کرده و 
در مورد انتخابات اتاق هایی که در مورد آنها اعتراضی واصل نشد، پس از انقضای مهلت اعتراض، اعتبارنامه منتخبان 
صادر شده است.میرمحمدصادقی در این نامه، با تشریح فرآیند برگزاری این انتخابات، افزوده است که این انجمن 
به دلیل سکوت مرجع رسمی رد صلاحیت کاندیداها در موعد مقرر، نمی توانسته است مانع شرکت هیچ فردی در 
انتخابات هیات رئیسه شود.بر اساس نامه رئیس انجمن نظارت، نامه حراست وزارت صمت ضمن اینکه در موعد مقرر 
ارسال نشده، نمی توانسته مبنای عمل این شورا قرار گیرد، با این وصف با توجه به اینکه در این نامه قید شده بود که 
رد صلاحیت یکی از کاندیداها، نظر وزارت اطلاعات است، این شورا بر اساس وظیفه قانونی خود، با ارسال این نامه 
از سه مرجع درخواست نظر کرده است: نخست مرکز احراز و تأیید صلاحیت های وزارت اطلاعات با قید آنی – آنی 
با هدف تأیید نظر حراست وزارت صمت، دوم شورای عالی نظارت بر اتاق ایران به عنوان مرجع تفسیر و تصمیم گیری 
و سوم امور حقوقی اتاق ایران به عنوان مرجع رفع ابهام آیین نامه.علاوه بر آن به گفته او ، مجموعه این فرآیندها، یک 

روز قبل از انتخابات به اطلاع رئیس و دبیر شورا )آقایان علی آبادی و پیمان پاک( رسیده است.
علامت سئوال بالای سر یک نهاد مهم

 علی شریعتی، عضو اتاق بازرگانی ایران در این زمینه به خبرانلاین گفته است: اتاق بازرگانی در ۳۵ تا از عالی ترین 
شوراهای دولتی عضو است و ۲۰ نفر دولتی در اتاق بازرگانی عضو هستند؛ هر چند در سال های اخیر اتاق هایی مثل 
تعاون یا خانه های صنعت و معدن هم سعی کردند در این سال ها به این شرایط کمک کنند، ولی نقش محوری 
اتاق بازرگانی به دلیل این که ذیل قانون اساسی است و نقش محوری دارد، بر همه پوشیده نیست.وی متذکر شد: ما 
اگر دوران گذشته اتاق بازرگانی را بخواهیم فراموش کنیم و به دوره های دهه ۷۰ و ۸۰ برسیم، یکی از بزرگ ترین 
نقش های اتاق بازرگانی در دوره اول برجام بود که سعی کرد نقش محوری در مذاکرات و رفت وآمدهای هیات ها 
داشته باشد.در این میان اما نود اقتصادی مدعی شده است با اصرار اتاق بازرگانی ایران بر ادامه کار حسین سلاح ورزی 
به عنوان رئیس، با توجه به روال غیرقانونی انتخاب وی، دولت قصد ندارد در هیچ یک از جلسات شوراهای عالی 
اقتصادی کشور، از سلاح ورزی دعوت کند. این ادعا البته از سوی نهادهای رسمی تکذیب نشده است .به نظر می رسد 
بیش از اتاق بازرگانی، دولت در معرض آزمون بزرگی قرار گرفته است. آزمونی که نتیجه آن شرایط بخش خصوصی 
را روشن خواهد کرد. باید منتظر یکشنبه موعود بود، در هجدهمین روز تیرماه ، سلاح ورزی وعده داده است پشت 

پرده اسراری در این زمینه را افشا کند.
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